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KASEJOVICKÉ NOVINY
Měsíčník města Kasejovice a obcí Hradiště, Nezdřev, Oselce a Životice

P o  m n o h a 
dešt ivých dnech 
vykouklo v sobotu 
12. října sluníčko. 
T o  p r o t o ,  a b y 
vytáhlo ven lidičky, 
kteří již podruhé 
slavnostně zavřou 
studánky. A povedlo 
se mu to. Ve třináct 
h o d i n  v y r a z i l i 
p o c h o d n í c i 
z  k a s e j o v i c k é h o 
náměstí směrem ke 
studánce sv. Jakuba. 
L e č  p o c h o d  s e 
z m ě n i l 
v  m y k o l o g i c k o u 
vycházku. Nálezem 
prvních hub po cestě 
propukly u většiny 
p o c h o d n í k ů 
houbařské vášně 
n a p l n o .  O č i č k a 
rejdila po mezích, 
v  r e m í z c í c h 
a zabíhala i hlouběji 
do lesa. Nejeden 
člověk náhle zmizel 
v lese, aby se pak 
vynoř i l  se  svým 
úlovkem. I přesto 
všichni dorazili ke 
studánce, kde už byli 
o č e k á v á n i  p á n y 
studánkáři i těmi, 

kteří se ke studánce popovezli. Na kamnech se vařila voda na 
čaj i kávu a oheň v ohništi lákal k opečení buřtíků. Pánové 
studánkáři se nemohli dohodnout, komu připadne letos čest 
studánku uzamknout. Nakonec skončil klíč v rukou pana Jana 
Maška, který studánku pro letošek oficiálně uzamkl. Přítomné 
děti správné uzamknutí ještě překontrolovaly a pojistily. 
Posedělo se a popovídalo, a pak nastal čas vydat se zpátky.

 A cesta zpět? To byly zase houby, houby a… houby. Většina 
pěších účastníků pochodu si tak domů přinesla nejen pamětní 
list na 2. Zavírání studánek, ale také bohatý houbový úlovek. 

A já bych ráda poděkovala pánům studánkářům za 
spolupráci při organizaci této akce i za to, že se postarali a starají 
o úpravu prostoru okolo studánky. Těm ostatním za to, že se 
zúčastnili a přišli. A již teď se těšíme na jaro, až budeme 
studánku odemykat.

                                                                                                                                     

                                                                Marie Koutníková  

Jak jsme zavírali studánky

Město Kasejovice a Komunitní škola
 Kasejovice, z.s. pořádají

Adventní odpoledne 

v neděli 1. prosince 2024 
od 14 hod. 

v sále Kulturně společenského centra Kasejovice

Na co se můžete těšit:
Možnost výroby nebo nákupu drobných dárků, 

hry pro děti, posezení u punče

od 17 hod. 

Rozsvícení vánočního stromu 
na kasejovickém náměstí

Vystoupí děti z MŠ Kasejovice a ZUŠ Nepomuk, 
pobočka Kasejovice.

Drobné občerstvení zajištěno.

Město Kasejovice všechny srdečně zve na
 výtvarný tvořivý kurz

Vánoční svícen

ve středu 11. prosince 2024 
od 17.30 hod.

 
v  klubovně Kulturně společenského centra 

Kasejovice

Vstupné dobrovolné

Přineste si: tavnou pistoli, svíčku, drobné vánoční 
dekorace
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Usnesení z 17. zasedání Zastupitelstva 

města Kasejovice ze dne 26. září 2024

Zastupitelstvo města Kasejovice

Schvaluje:
•  Mateřské škole Kasejovice nazvýšení příspěvku na provoz  

rok 2024 o 90 000 Kč na nákup dětských lehátek, matrací 
a úložného vozíku na lůžkoviny

2
• pronájem části pozemku parc. č. 772 o výměře cca 80 m  

2v k.ú. Kladrubce za cenu 5 Kč/m /rok p. xxx na dobu 
neurčitou s tříměsíční výpovědní lhůtou, pověřuje starostu 
města k vyřízení všech formalit a k podpisu předloženého 
návrhu nájemní smlouvy

• smlouvu o bezúplatném převodu vlastnického práva 
k  nemovi té  věc i  a  o  z ř ízen í  věcného  práva  č . 
P/PL/2024/15543 s Českou republikou – Úřadem pro 
zastupování státu ve věcech majetkových na pozemky parc. 
č. st. 617/2 a parc. č. st. 1645/1 v k.ú. Kasejovice a pověřuje 
starostu města k jejímu podpisu

• kupní smlouvu č. P/PL/2024/15521 s Českou republikou – 
Úřadem pro zastupování státu ve věcech majetkových na ½ 
spoluvlastnického podílu pozemku parc. č. 681 v k.ú. 
Polánka u Kasejovic za 5 000 Kč a pověřuje starostu města 
k jejímu podpisu

• smlouvu o nájmu prostor pro umístění Parcelboxů s firmou 
PPL CZ, s.r.o., IČ 25194798 se sídlem K Borovému 99, 
Jažlovice, 251 01 Říčany za cenu 1 000 Kč/měsíc a pověřuje 
starostu města k jejímu podpisu

• Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene 
a dohodu o umístění stavby č. IV-12-0022390 s firmou ČEZ 
Distribuce, a.s., se sídlem Teplická 874/8, 405 02 Děčín, IČ 
24729035 za úplatu ve výši 164 600 Kč bez DPH a pověřuje 
starostu města k jejímu podpisu

• žádost Základní organizace Českého svazu chovatelů 
Kasejovice o poskytnutí programové dotace z Programu 
podpory neziskových organizací 2024 kategorie B – Veřejně 
prospěšné aktivity ve výši 15 000 Kč a schvaluje 
veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu 
města Kasejovice

• poskytnutí individuální dotace ve výši 5 000 Kč Základní 
organizaci Českého svazu chovatelů Kasejovice na 

Regionální výstavu Plzeňského a Karlovarského kraje 
v Kasejovicích konanou ve dnech 17. – 18.10.2024 
a schvaluje veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace 
z rozpočtu města Kasejovice

• žádost jednoty Sokol Kasejovice o poskytnutí programové 
dotace z Programu podpory neziskových organizací 2024 
kategorie A – Podpora práce s dětmi a mládeží – ve výši 
33 000 Kč a kategorie B – Veřejně prospěšné aktivity – ve 
výši 9 000 Kč a schvaluje veřejnoprávní smlouvu 
o poskytnutí dotace z rozpočtu města Kasejovice

Potvrzuje:
• splnění podmínek pro prodej pozemku parc. č.  1540/6 v k.ú. 

Chloumek u Kasejovic p. xxx

Souhlasí:
•  s vybudováním kamerového systému města
• s plánovanou akcí „K_Kasejovice, PJ, p.č. 242 – NN“  

a vstupem na pozemky
• s nákupem nového automobilu

Stanovuje:
• termín příštích jednání Zastupitelstva města Kasejovice na 

7.11.2024 a 12.12.2024 v Kulturně-společenském centru 
v Kasejovicích

Bere na vědomí:
• usnesení z 16. zasedání zastupitelstva ze dne 5. září 2024
• zprávu finančního výboru
• zprávu kontrolního výboru
• rozpočtová opatření č. 4 a č. 5 schválená starostou města dle 

pověření zastupitelstva města ze dne 8.12.2022
• žádost p. xxx o zpětné odkoupení pozemku parc. č. 1169/8 

v k.ú. Kasejovice
• informace starosty města o aktuálních problémech v obci, 

o průběhu stavebních akcí a o plánovaných akcích na rok 
2025
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         Usnesení z 18. mimořádného zasedání

        Zastupitelstva města Kasejovice ze dne 16. října 2024

Zastupitelstvo města Kasejovice

Schvaluje:

• návrh Dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo na akci „Rekonstrukce 
sběrného dvora v Kasejovicích“ se společností STRABAG 
SIS, a.s., Kačírkova 982/4, Jinonice, 158 00 Praha 5, IČ 
45359041 a pověřuje starostu města k jeho podpisu 

• návrh Dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo na akci „Kasejovice – 
úprava parkování u MŠ“ se společností STRABAG SIS, 
a.s., Kačírkova 982/4, Jinonice, 158 00 Praha 5, IČ 
45359041 a pověřuje starostu města k jeho podpisu

• rozpočtové opatření č. 7

Bere na vědomí:
• usnesení ze 17. zasedání zastupitelstva ze dne 26. září 2024
•  informace starosty města o aktuálním dění v obci

Dění na podhůřské návsi
Ačkoliv je Podhůří malá vesnička 

s jen čtyřiceti obyvateli, tak zde 
o zábavu není nouze. Téměř každý 
měsíc se zde něco děje.

V únoru naši ves navštěvuje 
masopustní průvod, v březnu slavíme 
Velikonoce a v dubnu zdobíme májku 
a opékáme buřty.

V červnu, hned na začátku léta, 
jsme v Podhůří přivítali muziku Pepy Nauše, na kterou dorazilo bezmála 90 
návštěvníků. Počasí se vydařilo na výbornou a nálada byla skvělá. Všichni si dobře 
zatancovali a zazpívali. 

V červenci jsme na návsi opět přivítali muziku. Nyní to bylo duo Žákovec 
& Volínová. Na akci dorazilo taktéž téměř 90 návštěvníků. Hned druhý den po 
muzice, tedy 28.7., patřil Anenské pouti. V tento den se všichni setkáváme 
dopoledne na návsi, kde máme krámek se sladkostmi a dobrým pitím a nechybí ani 
střelnice. O hudební doprovod akce se každý rok postarají místní děti, které zpívají 
a hrají na hudební nástroje.

Třetí sobotu v srpnu se konal již 34. ročník nohejbalového turnaje amatérských 
trojic, Memoriál Josefa Smrčky. Letos se turnaje zúčastnilo 10 týmů, kteří bojovali 
o vítězství od rána až do odpoledních hodin. Vítězným týmem se nakonec stal tým 
Nepál.

Do konce roku nás čeká ještě několik akcí. Na začátku listopadu to bude 
lampionový průvod, poté začátkem adventu rozsvícení vánočního stromečku 
a v prosinci navštíví naši ves Mikuláš s čerty a andělem.

                                                                                    za Spolek pro Podhůří, z. s.

                                                                                    Štěpánka Rojíková

Kasejovičtí žáci navštívili bavorská města Zwiesel, Straubing

 a Frauenau

Ve dnech 9. a 10. října se žáci kasejovické základní školy v rámci projektu 
„Kasejovice-Zwiesel 2024“ vydali do sousedního Bavorska. První den navštívili 
partnerskou školu Mittelschule Zwiesel, se kterou kasejovická škola udržuje 
spolupráci již šestnáct let. Ve škole na ně čekali bavorští žáci, kteří pro ně na 
uvítanou připravili malé občerstvení a prohlídku školního objektu. Poté se žáci se 
svými pedagogy vydali do Straubingu, kde společně absolvovali prohlídku 
zoologické zahrady, po které následovala procházka historickým centra tohoto 
malebného městečka.

Druhý den byla na programu návštěva muzea skla v nedalekém Frauenau 
(Glasmuseum Frauenau). Zde se žáci seznámili s dějinami sklářství od dob 
starověké Mezopotámie a Egypta až po současné moderní umění. Paní průvodkyně 
poutavě mladé návštěvníky seznámila s procesem výroby skleněných vitráží, číší, 
tabatěrek, podmaleb na skle a dalších skleněných objektů. Součástí výkladu byl 

i příběh o sbírce skleněných korálů, sponek, šperků, knoflíků a dalších módních doplňků, kterou muzeu věnovali potomci jedné 
české rodiny z Jablonce nad Nisou. Po prohlídce sklářské expozice se žáci přesunuli do výtvarné dílny, kde si pod odborným 
vedením muzejní pedagožky vytvořili vlastní podmalbu na skle. Poté už na žáky čekal návrat do Zwieselu, rozloučení s bavorskými 
kamarády a zastávka na nákupy. 

Projekt „Kasejovice-Zwiesel 2024“ byl Základní školou Kasejovice realizován za finanční podpory Plzeňského kraje 
prostřednictvím dotačního titulu Podpora mezinárodní spolupráce dětí a mládeže v roce 2024. 

                                                                                                               Mgr. Štěpánka Löffelmannová, ředitelka ZŠ Kasejovice

Město Kasejovice společně 
s Plzeňským krajem a Divadlem 
J. K. Tyla v Plzni si Vás dovolují 

pozvat na činohru

Go Back For 

Murder
Divadelní adaptace detektivky 

Pět malých prasátek 

15. února 2025 ve 14 hod. 
Nová scéna Plzeň

Vstupenky do 1. řady, 
cena 380 Kč. 

Rezervace do 8.1. 2025 
na MěÚ Kasejovice u pí. Ilony Sudové 

tel: 371 585 149
e- mail: podatelna@kasejovice.cz

nebo osobně

Doprava zdarma.

SVOZ PLASTŮ
proběhne v pondělí 25. listopadu 2024

Plastový odpad v zavázaných pytlích uložte den předem 
na tradičních sběrných místech v Kasejovicích. 

Na vesnicích odpad uložte na náves  ke kontejneru na 
sklo. 

Pytle neukládejte mimo určená místa. 
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Usnesení z 17. zasedání Zastupitelstva 

města Kasejovice ze dne 26. září 2024

Zastupitelstvo města Kasejovice

Schvaluje:
•  Mateřské škole Kasejovice nazvýšení příspěvku na provoz  

rok 2024 o 90 000 Kč na nákup dětských lehátek, matrací 
a úložného vozíku na lůžkoviny

2
• pronájem části pozemku parc. č. 772 o výměře cca 80 m  

2v k.ú. Kladrubce za cenu 5 Kč/m /rok p. xxx na dobu 
neurčitou s tříměsíční výpovědní lhůtou, pověřuje starostu 
města k vyřízení všech formalit a k podpisu předloženého 
návrhu nájemní smlouvy

• smlouvu o bezúplatném převodu vlastnického práva 
k  nemovi té  věc i  a  o  z ř ízen í  věcného  práva  č . 
P/PL/2024/15543 s Českou republikou – Úřadem pro 
zastupování státu ve věcech majetkových na pozemky parc. 
č. st. 617/2 a parc. č. st. 1645/1 v k.ú. Kasejovice a pověřuje 
starostu města k jejímu podpisu

• kupní smlouvu č. P/PL/2024/15521 s Českou republikou – 
Úřadem pro zastupování státu ve věcech majetkových na ½ 
spoluvlastnického podílu pozemku parc. č. 681 v k.ú. 
Polánka u Kasejovic za 5 000 Kč a pověřuje starostu města 
k jejímu podpisu

• smlouvu o nájmu prostor pro umístění Parcelboxů s firmou 
PPL CZ, s.r.o., IČ 25194798 se sídlem K Borovému 99, 
Jažlovice, 251 01 Říčany za cenu 1 000 Kč/měsíc a pověřuje 
starostu města k jejímu podpisu

• Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene 
a dohodu o umístění stavby č. IV-12-0022390 s firmou ČEZ 
Distribuce, a.s., se sídlem Teplická 874/8, 405 02 Děčín, IČ 
24729035 za úplatu ve výši 164 600 Kč bez DPH a pověřuje 
starostu města k jejímu podpisu

• žádost Základní organizace Českého svazu chovatelů 
Kasejovice o poskytnutí programové dotace z Programu 
podpory neziskových organizací 2024 kategorie B – Veřejně 
prospěšné aktivity ve výši 15 000 Kč a schvaluje 
veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu 
města Kasejovice

• poskytnutí individuální dotace ve výši 5 000 Kč Základní 
organizaci Českého svazu chovatelů Kasejovice na 

Regionální výstavu Plzeňského a Karlovarského kraje 
v Kasejovicích konanou ve dnech 17. – 18.10.2024 
a schvaluje veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace 
z rozpočtu města Kasejovice

• žádost jednoty Sokol Kasejovice o poskytnutí programové 
dotace z Programu podpory neziskových organizací 2024 
kategorie A – Podpora práce s dětmi a mládeží – ve výši 
33 000 Kč a kategorie B – Veřejně prospěšné aktivity – ve 
výši 9 000 Kč a schvaluje veřejnoprávní smlouvu 
o poskytnutí dotace z rozpočtu města Kasejovice

Potvrzuje:
• splnění podmínek pro prodej pozemku parc. č.  1540/6 v k.ú. 

Chloumek u Kasejovic p. xxx

Souhlasí:
•  s vybudováním kamerového systému města
• s plánovanou akcí „K_Kasejovice, PJ, p.č. 242 – NN“  

a vstupem na pozemky
• s nákupem nového automobilu

Stanovuje:
• termín příštích jednání Zastupitelstva města Kasejovice na 

7.11.2024 a 12.12.2024 v Kulturně-společenském centru 
v Kasejovicích

Bere na vědomí:
• usnesení z 16. zasedání zastupitelstva ze dne 5. září 2024
• zprávu finančního výboru
• zprávu kontrolního výboru
• rozpočtová opatření č. 4 a č. 5 schválená starostou města dle 

pověření zastupitelstva města ze dne 8.12.2022
• žádost p. xxx o zpětné odkoupení pozemku parc. č. 1169/8 

v k.ú. Kasejovice
• informace starosty města o aktuálních problémech v obci, 

o průběhu stavebních akcí a o plánovaných akcích na rok 
2025
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         Usnesení z 18. mimořádného zasedání

        Zastupitelstva města Kasejovice ze dne 16. října 2024

Zastupitelstvo města Kasejovice

Schvaluje:

• návrh Dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo na akci „Rekonstrukce 
sběrného dvora v Kasejovicích“ se společností STRABAG 
SIS, a.s., Kačírkova 982/4, Jinonice, 158 00 Praha 5, IČ 
45359041 a pověřuje starostu města k jeho podpisu 

• návrh Dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo na akci „Kasejovice – 
úprava parkování u MŠ“ se společností STRABAG SIS, 
a.s., Kačírkova 982/4, Jinonice, 158 00 Praha 5, IČ 
45359041 a pověřuje starostu města k jeho podpisu

• rozpočtové opatření č. 7

Bere na vědomí:
• usnesení ze 17. zasedání zastupitelstva ze dne 26. září 2024
•  informace starosty města o aktuálním dění v obci

Dění na podhůřské návsi
Ačkoliv je Podhůří malá vesnička 

s jen čtyřiceti obyvateli, tak zde 
o zábavu není nouze. Téměř každý 
měsíc se zde něco děje.

V únoru naši ves navštěvuje 
masopustní průvod, v březnu slavíme 
Velikonoce a v dubnu zdobíme májku 
a opékáme buřty.

V červnu, hned na začátku léta, 
jsme v Podhůří přivítali muziku Pepy Nauše, na kterou dorazilo bezmála 90 
návštěvníků. Počasí se vydařilo na výbornou a nálada byla skvělá. Všichni si dobře 
zatancovali a zazpívali. 

V červenci jsme na návsi opět přivítali muziku. Nyní to bylo duo Žákovec 
& Volínová. Na akci dorazilo taktéž téměř 90 návštěvníků. Hned druhý den po 
muzice, tedy 28.7., patřil Anenské pouti. V tento den se všichni setkáváme 
dopoledne na návsi, kde máme krámek se sladkostmi a dobrým pitím a nechybí ani 
střelnice. O hudební doprovod akce se každý rok postarají místní děti, které zpívají 
a hrají na hudební nástroje.

Třetí sobotu v srpnu se konal již 34. ročník nohejbalového turnaje amatérských 
trojic, Memoriál Josefa Smrčky. Letos se turnaje zúčastnilo 10 týmů, kteří bojovali 
o vítězství od rána až do odpoledních hodin. Vítězným týmem se nakonec stal tým 
Nepál.

Do konce roku nás čeká ještě několik akcí. Na začátku listopadu to bude 
lampionový průvod, poté začátkem adventu rozsvícení vánočního stromečku 
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                                                                                    za Spolek pro Podhůří, z. s.

                                                                                    Štěpánka Rojíková

Kasejovičtí žáci navštívili bavorská města Zwiesel, Straubing

 a Frauenau

Ve dnech 9. a 10. října se žáci kasejovické základní školy v rámci projektu 
„Kasejovice-Zwiesel 2024“ vydali do sousedního Bavorska. První den navštívili 
partnerskou školu Mittelschule Zwiesel, se kterou kasejovická škola udržuje 
spolupráci již šestnáct let. Ve škole na ně čekali bavorští žáci, kteří pro ně na 
uvítanou připravili malé občerstvení a prohlídku školního objektu. Poté se žáci se 
svými pedagogy vydali do Straubingu, kde společně absolvovali prohlídku 
zoologické zahrady, po které následovala procházka historickým centra tohoto 
malebného městečka.

Druhý den byla na programu návštěva muzea skla v nedalekém Frauenau 
(Glasmuseum Frauenau). Zde se žáci seznámili s dějinami sklářství od dob 
starověké Mezopotámie a Egypta až po současné moderní umění. Paní průvodkyně 
poutavě mladé návštěvníky seznámila s procesem výroby skleněných vitráží, číší, 
tabatěrek, podmaleb na skle a dalších skleněných objektů. Součástí výkladu byl 

i příběh o sbírce skleněných korálů, sponek, šperků, knoflíků a dalších módních doplňků, kterou muzeu věnovali potomci jedné 
české rodiny z Jablonce nad Nisou. Po prohlídce sklářské expozice se žáci přesunuli do výtvarné dílny, kde si pod odborným 
vedením muzejní pedagožky vytvořili vlastní podmalbu na skle. Poté už na žáky čekal návrat do Zwieselu, rozloučení s bavorskými 
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Projekt „Kasejovice-Zwiesel 2024“ byl Základní školou Kasejovice realizován za finanční podpory Plzeňského kraje 
prostřednictvím dotačního titulu Podpora mezinárodní spolupráce dětí a mládeže v roce 2024. 

                                                                                                               Mgr. Štěpánka Löffelmannová, ředitelka ZŠ Kasejovice

Město Kasejovice společně 
s Plzeňským krajem a Divadlem 
J. K. Tyla v Plzni si Vás dovolují 

pozvat na činohru

Go Back For 

Murder
Divadelní adaptace detektivky 

Pět malých prasátek 

15. února 2025 ve 14 hod. 
Nová scéna Plzeň

Vstupenky do 1. řady, 
cena 380 Kč. 

Rezervace do 8.1. 2025 
na MěÚ Kasejovice u pí. Ilony Sudové 

tel: 371 585 149
e- mail: podatelna@kasejovice.cz

nebo osobně

Doprava zdarma.

SVOZ PLASTŮ
proběhne v pondělí 25. listopadu 2024

Plastový odpad v zavázaných pytlích uložte den předem 
na tradičních sběrných místech v Kasejovicích. 

Na vesnicích odpad uložte na náves  ke kontejneru na 
sklo. 

Pytle neukládejte mimo určená místa. 
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MATEŘSKÁ ŠKOLA KASEJOVICE     
Veselá školka plná písniček 

a hrajících si  dětiček - „Soví školka”
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Koupil si dráček na nový fráček. 
Na každém knoflíčku bude mít mašličku.

 Potom si drak obletí mrak!

Podzimní akce ve školce 
V říjnu jsme si společně ve školce s dětmi a rodiči užili 

krásné podzimní 
akce.

Z a č á t e k 
m ě s í c e 
o d s t a r t o v a l a 
t r a d i č n í 
„ D r a k i á d a “ 
s  p o u š t ě n í m 
dráčků na louce 
u pana Hulače. 
L e t o s  n á m 
počasí nepřálo, 
vítr byl schovaný 
za mráčky, ale 
d ě t e m  t o 
nevadilo. Běhaly 
s e  s v ý m i 
k r á s n ý m i 
dráčky, dokud 
jim síly stačily. 
Energii doplnily 
o d m ě n o u , 
m e d o v o u 
o p l a t k o u 
s dráčkem.

D r u h o u 
společnou akcí 
s názvem „Ptáčci 
na podzim“ bylo 

vyvěšování ptačích budek na školní zahradě 
s tvořením pro děti v altánku. Budky zavěšovali 
rodiče s přineseným nářadím. Díky šikovným 
tatínkům panu Chodorovi a panu Weissovi bude 
moci na jaře zahnízdit více ptactva do nových 
budek. Děti vše sledovaly. Vyráběly si v altánku za 

pomoci svých maminek ptáčky podzimáčky z šišek, peříček 
a přírodnin. Po tvořeníčku si užívaly dětské hrátky na autíčku, 
v domečku, na prolézačkách a houpadlech na školní zahrádce.

Třetí nádhernou akcí bylo „Dýňování“. Tvořilo se ve školní 
jídelně. Maminky, tatínkové, babičky s dětmi společně 
vyráběly dýňáčky. Všichni se činili. Děti kreslily náměty 
a dlabaly dýně. Úžasně vyřezávané a zdobené dýně nám 
darovali rodiče a babičky k výzdobě školky pro děti, za to jim 
děkujeme. Každé ráno vítají školkáčky dýně s veselým 
úsměvem, netopýrem nebo kočičkou.

Mezi dýněmi stojí umělecká dřevořezba našeho médi Vildy, 
kterou pro děti z naší školičky věnoval řezbář pan Michal Pekár, 
tatínek Nicolase Pekára. Panu Pekárovi touto cestou děkujeme.

  
 Co dalšího jsme podnikali v říjnu?

 Slavili jsme tradici posvícení. Děti si nazdobily 
posvícenské hnětynky, které jim upekly naše hodné paní 
kuchařky. S pásmem písniček, básniček a voňavými, krásně 
nazdobenými hnětynkami jsme došli na posvícení obdarovat 
babičky a dědečky z Domu pečovatelské služby. 

Potěšilo pozvání od chovatelů na Krajskou chovatelskou 
výstavu, zvířátka jsme si ve školce nakreslili. 

A co by to bylo za školku bez divadla a pohádky? Dětem se 
velice líbila pohádka od divadla Múza. 

Pohádkové bylo i loučení s naší školní zahrádkou, protože 
se blíží zima. Uspávali jsme ji se skřítkem Dubínkem. 

Celý říjen probíhal sběr žaludů a kaštanů. Rodiče s dětmi 
pilně sbírají a už se nám před školkou kupí tašky, krabice a pytle 
s nasbíranými žaludy pro zvířátka do lesa. V listopadu se těšíme 
se na vyhodnocení soutěže s myslivci z Mysliveckého spolku 
Čihadlo Kasejovice. 

Posledního dne v říjnu v naší mateřské škole proběhla 
depistáž vad řeči s logopedkou, paní Mgr. Petrou Tuháčkovou.
                                                     
                                                    Mgr. Bc. Dagmar Jiřincová,  
                                                     ředitelka MŠ Kasejovice

Nejen chlebem živ je člověk, proto vycestoval středečního 
podvečera onoho 23. října téměř celý Oujezd (zůstalo po 
chalupách asi 14 duší dospělých) a několik příznivců a přátel 
naší obce do víru velkoměsta, do plzeňského Divadla Dialog. 
Bylo na čase provětrat šatníky, komody a truhly a zjistit, co nám 
po létě padne jako ulité.

 Představení „Šampióni“ od Georges Feydeau, mistra 
francouzských lehkých konverzačních komedií nebylo 
vybráno akční skupinou oujezdských akčních ladies náhodou. 
Jednu z vedlejších rolí obsadil v režii Jakuba Zindulky - ano, jde 
o syna známého herce - náš dlouholetý spoluchalupník, 
Plzeňák Ivo Hýbl. Tělem i duší mechanik, znalec převodů, 
pohonů a taktů motorových, obráběcích soustav a čehokoli, co 
je měřitelné, mazatelné či výbušné. Dostal roli „na tělo“, hrál 
zde automechanika z časů belle epoque, kdy automobily byly 
vzácné jak ananas před 40 lety. Některé hlasy namítly, že se Ivo 
nemusí tolik snažit, neb si ty časy sám pamatuje, ale křiklouni 
byli umlčeni většinou. Sousedskou návštěvu Oujezdských 
dostal předčasně ke svým narozeninám a našich 53 ušlechtilých 
pozadí obsadilo drtivou většinu z hlediště. Na takové návaly 
nejsou jak v šatně, tak v divadelním bufetu připraveni, což 
vyvolalo u personálu mylně dojem demonstrace. A to jsme 
nechali zemědělské nářadí doma! Děj plynul svižně, důvodů 
k úsměvu bylo desítky, takže závěrečná děkovačka celému 
souboru i našemu Ivovi byla zaslouženě ohlušující. 

Za azylovou obec dostal náš soused před celým hledištěm i 
jevištěm naplněný dětský sen - žlutý bagřík k realizaci svých 
dávných ideálů. A pozoruhodné na celé kulturně společenské 
akci je, že se ji od září, kdy byla počata v myšlenkách místních 
žen, podařilo uchovat v tajnosti a pro hlavního oslavence byla 
zjevena až o druhé přestávce představení při stěhování scény. 
Sotva, že nás spatřil na sedadlech, málem mu vypadly kulisy 
z rukou. 

Děkuji všem organizátorkám, že nás vyvezly. 

                                                                                                                                                                                

                                                          Patera Oujezdskej

Oslavenec v Oujezdě čili po žních za kulturou

Kasejovice restaurují křížky 

D r o b n é 
sakrální stavby 
mají  v kraj ině 
s v o j i 
nezastupitelnou 
úlohu, ať už jako 
krajinný prvek 
nebo připomínka 
naší minulosti. To 
je i důvod, který 
vede ke snaze je 
u d r ž o v a t  a 
o p r a v o v a t . 
Jedním z nově 
zrestaurovaných 
je křížek u silnice 
nad Kasejovicemi 
s m ě r e m  n a 
Nepomuk.  Po 
dopravní nehodě, 
kdy skončil na 
kusy rozbitý na 
zemi, opět zdobí 
krajinu, krásnější 

než dříve.

Dalším nově opraveným křížkem je ten u kapličky 
při vjezdu do Polánky. A není poslední. Vedení města 
se bude nadále snažit o tyto drobné stavby starat tak, 
aby zdobily krajinu po další desetiletí a zůstaly 
zachovány pro další generace.

                                                                                                                                        

                                                                   -rkn-  

Město Kasejovice srdečně zve na 
přednášku Petra Nazarova 

Pěšky kolem Česka

v pondělí 2. prosince 2024 od 17.30 hod. 
v Kulturně společenském centru Kasejovice

Vstupné 50 Kč.

Čtvrťáci na výlovu rybníka

V úterý 22. října jsme využili 
pozvání pana Františka Sedláka a jeli se 
společně podívat na výlov rybníka Starý 
do Tchořovic. Měli jsme možnost 
poznávat jednotlivé druhy ryb, ulovit si 
je nebo je pohladit a prohlédnout si je 
zblízka. Čekalo na nás i výborné 
pohoštění v útulné maringotce. 

Rádi  bychom poděkoval i  za 
příjemné dopoledne plné krásných 
zážitků. Následující fotografie Vás jistě 
přesvědčí o tom, jak jsme byli z této 
aktivity nadšení.

                                                                                                                   

                 Mgr. Andrea Vavřichová

Kdo v srdci  
žije,    

neumírá, 
      jen bolest 
  a vzpomínky  
      zůstávají.

Dne 27. listopadu  by oslavil
 80. narozeniny

 pan

František Smíšek

Stále vzpomínají manželka 
a děti s rodinami.
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společně podívat na výlov rybníka Starý 
do Tchořovic. Měli jsme možnost 
poznávat jednotlivé druhy ryb, ulovit si 
je nebo je pohladit a prohlédnout si je 
zblízka. Čekalo na nás i výborné 
pohoštění v útulné maringotce. 

Rádi  bychom poděkoval i  za 
příjemné dopoledne plné krásných 
zážitků. Následující fotografie Vás jistě 
přesvědčí o tom, jak jsme byli z této 
aktivity nadšení.

                                                                                                                   

                 Mgr. Andrea Vavřichová

Kdo v srdci  
žije,    

neumírá, 
      jen bolest 
  a vzpomínky  
      zůstávají.

Dne 27. listopadu  by oslavil
 80. narozeniny

 pan

František Smíšek

Stále vzpomínají manželka 
a děti s rodinami.
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Jak dobře znáte své město
 aneb rozhýbejte své mozkové závity

Díl 22. Významné osobnosti z dějin Kasejovicka - 
Karel Klement von Lilgenau 

Tímto článkem bych chtěl 
vzpomenout na život významné 
osobnosti dějin Blatenska. Zasloužil 
s e  p ř e d e v š í m  o  m o d e r n i z a c i 
lnářského velkostatku, postavení 
lnářské školy, byl významným 
politikem a mecenášem.

Abychom zjistili, jak získal 
lnářský velkostatek, musíme se 
podívat  hlouběji  do historie. 
Předchozí majitel panství Lnáře, 
K l e m e n t  V á c l a v  L i n k e r 

z Lutzenwicku, neměl žádné potomky, a jelikož byl s Karlem 
Theodorem dvakrát spřízněn, odkázal před svou smrtí roku 
1865 velkostatek Lnáře jeho synu Karlu Klementovi, kterému 
v té době bylo pouze 8 let, takže až do roku 1880 vykonával 
poručnictví nad velkostatkem jeho otec Karel Theodor.

Pojďme se teď zastavit a vrátit se ke Karlu Klementovi. 
Karel Klement von Lilgenau, jinak též Karel svobodný pán 
z Lilgenau a na Lnářích, se narodil 4. 1. 1857 v německém 
Řezně. Jeho rodiče byly Karel Theodor von Lilgenau (1818 - 
1881) a Anna Terezie z Árvay (1833 – 1880). Karel Klement 
vystudoval mnichovskou univerzitu a Vysokou školu lesnickou 
ve württemberském Hohenheimu. Vojenskou službu ukončil 
v hodnosti lajtnanta a roku 1880 se konečně ujal rodinného 

majetku.
Karel Klement převzal hospodářství v zanedbaném stavu, 

naštěstí získal do svých služeb odborníky na slovo vzaté, byli to 
správce Josef Matyáš, pro lesní a rybniční správu Theodora 
Mokrého, důchodního komisaře Josefa Riegra a inženýra 
Lamberta Pávka. Roku 1887 odkoupil od Viktora Boos – 
Waldecka statek Starý Smolivec za 170 000 zlatých.

Dne 14. 2. 1888 se Karel Klement oženil s Helenou 
Johannou von Kutschera (1870 – 1947), dcerou dvorního rady 
Jana Františka Theodora Kutschery (1841- 1926) a Klementíny 
Heleny Michaeli von Attems (1845 – 1916). Při příležitosti 
sňatku byl zámek opraven a upraveny interiéry a zahrada. 
Z tohoto manželství vzešlo cekem 5 potomků: Klement Karel 
Wolf (1889 – 1969), Eleonora Anna Klementina (Noru) (1891 – 
1967), Marie Immaculata Klementina (1894 – 1968), Karl Jan 
Wolf (1896 – 1969) a Johanna Františka Helena (1898 – 1978).

Karel Klement byl velmi politicky činný, mezi lety 1892 – 
1895 byl poslancem Českého zemského sněmu a ve dvou 
volebních obdobích 1895 – 1901 a 1901 - 1907 poslancem 
Říšské rady. Působil i na okresní politické scéně v blatenském 
okrese. Roku 1894 byl dokonce jedním ze tří nejvážnějších 
kandidátů na starostu blatenského okresu.

Roku 1898 daroval Karel Klement k 50. výročí vlády 
Františka Josefa I. lnářské obci novou školní budovu, kterou 
projektoval hlavní inženýr velkostatku Lambert Pávek.

Za Karla Klementa velkostatek Lnáře velmi prosperoval, 
vyvážel do celé Evropy nejen ryby, ale i bažanty nebo dřevo.

Roku 1913 oslavili Karel Lilgenau a Helena Kutscherová 
stříbrnou svatbu. Sloužily se za ně mše ve všech osmi 
patronátních kostelech. Na oplátku darovali manželé klášteru 
Bosých Augustiniánů nový kalich a rozdali četné finanční dary.

Katastrofou pro lnářský velkostatek byla první pozemková 
reforma, která byla na velkostatku provedena mezi lety 1923-
24. Původně lnařský velkostatek obhospodařoval pozemky 
o rozloze 6120 ha a po pozemkové reformě přišel o cca 
polovinu lesů, polností a luk.

Poslední lnářský baron Karel Klement z Lilgenau zemřel 
21. 12. 1924. Správu velkostatku převzala vdova Helena von 
Kutscherová s potomky.

Kvíz:
  
       Kdy zemřel Karel Klement von Lilgenau?

a) Před 50 lety
b) před 100 lety
c) před 200 lety

                                                                         Matouš Nikl
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Poslední říjnová sobota byla pro děti prvním dnem 
podzimních prázdnin,  pro dospělé zase začátkem 
prodlouženého víkendu. Byla posledním dnem v letošním roce, 
který se řídil podle letního času. Předpověď počasí slibovala 
doznívající „babí léto“ a plakát ve vývěskách lákal na třetí 
ročník Bezděkovské drakiády. Obloha však byla šedivá, jeden 
velký mrak. Žádné ukázkové počasí, které by lákalo ven. Přesto 
se louka za Sádlíkem začala v odpoledních hodinách hemžit 
dětmi a dospěláky se svými draky. Někteří se marně snažili 
dostat svého dráčka na oblohu, běhali statečně sem a tam 
v mokré trávě. Mezitím se zástupci místních hasičů ujali 
rozdělávání ohně a přípravy lavic a stolů pro naši dílničku a taky 
na občerstvení, za což jim patří velké poděkování. Ujali se toho 
jako vždy na výbornou a brambory pečené v popelu a jablíčka 
byly opět luxusní. Oheň byl pod odborným dohledem. Občas se 
nad louku přihnal závan větru, takže se na oblohu dostal 
nakonec snad každý drak. Ten největší nabral dokonce takovou 
výšku a silný proud větru, že přetrhl strunku a letěl pryč k lesu. 
Snad to bylo tím, že byl ve tvaru vojenského letadla. Jeho 
majitel měl velké štěstí, že drak začal po chvíli klesat a přistál 
u lesa v trávě, jak se na letadlo sluší a patří. V naší venkovní 
dílničce jsme měli pro děti připraveny věci na vyrábění. 
Papírové misky, barevné papíry, tužky, nůžky, podzimem 
zbarvené listy, mrkací oči, … Co z toho bude? Někteří si všimli, 
že se ve větru pohupuje zavěšený lampion. Takový se bude 
hodit na cestu domů, protože dny se teď rychle krátí. Kdo se 
tedy dost nabažil lítání za draky, mohl se dát do vyrábění. Vítr si 
s námi trochu pohrával. Teď bychom ho zrovna tolik 
nepotřebovali, aby nesfoukával dětem papíry ze stolu. Pod 

šikovnýma rukama dětí a jejich pomocníků se začali klubat 
ježci. Nakonec do jejich tlustého bříška dostal každý světýlko. 
Ježci svítili, protože měli bříška plné. Nám ale začalo pěkně 
v břichu kručet. Je čas na zasloužené dobroty z podzimního 
ohníčku. Opečené buřty, jablíčka a ty skvělé brambory, od 
kterých měl kde kdo černé šmouhy na tvářích, rukou, prostě 
všude. Obloha začala pomalu ještě více šednout, draci 
polehávali v trávě, oheň pohasínal, ale ježci krásně svítili jako 
lucerničky. Nastal čas se rozloučit a těšit se na příště. Snad nás 
v tom vítr nenechá.

                                                                     Šulcová Olga

Vítr nás v tom nenechal!

Město Kasejovice pořádá a srdečně zve na
 

Setkání důchodců

v pátek 22. listopadu 2024 od 14 hod. 
v Kulturně společenském centru 

Kasejovice

Těšit se můžete na vystoupení dětí, kapelu 
Malá muzika Nauše Pepíka a bohaté 

občerstvení. 

Krajská chovatelská výstava v Kasejovicích

Tradiční chovatelské výstavy patří v Kasejovicích 
mezi oblíbené akce. Letos si však milovníci drobného 
zvířectva přijdou skutečně na své. Nejenže na ně čeká 
tradiční podzimní výstava holubů, králíků drůbeže a 
exotů o posledním listopadovém víkendu, ale již 18. 
a 19. října mohli v areálu kasejovických chovatelů 
zhlédnout mimořádně také Krajskou chovatelskou 
výstavu králíků, holubů a drůbeže Plzeňského 
a Karlovarského kraje. A že bylo na co koukat! Vždyť 
členové místní organizace patří mezi úspěšné 
chovatele. Napovídalo tomu i hodnocení, kdy 
chovatelé plzeňského okresu, mezi které patří i ti 
kasejovičtí, obsadili první místa tabulky.

 Možnosti prohlédnout si vystavovaná zvířata 
využily i děti z mateřské a základní školy. Mnohé 
z nich sice mají možnost spatřit tato zvířata doma nebo 
na dvorku svých prarodičů, ale většinou to jsou 
„obyčejní“ ušáci nebo slepice. Ale semišové rexíky? 

Nebo slepice s chocholkou? Ty jen tak někdo doma nemá. 

A na závěr ještě jednu zajímavost. Bylo mi potěšením seznámit se s paní Marií 
Králikovou. Jak se říká - nomen omen. Paní Králiková je, mimo jiné, již dlouhá léta 
chovatelkou králíků a svoji lásku k nim podtrhla i oděvem dokonale se hodící na výstavu. 
A co že to měla na šatech? Samozřejmě králíky. 

Přeji paní Králikové i ostatním chovatelům mnoho chovatelských úspěchů, aby je láska 
a nadšení k chovu jejich oblíbených zvířat neopouštěla, a budu se těšit na další setkání třeba 
na listopadové výstavě v Kasejovicích. 

                                                                                                                       -mk-

                                                                                                   

                                                                                                                                                    

                                                                                                                       

Město Kasejovice zve na

Vánoční koncert 
žáků ZUŠ Nepomuk,
 pobočka Kasejovice

v pondělí 16. prosince 2024 
od 16.30 hod. 

v sále Kulturně společenského 
centra Kasejovice
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Jak dobře znáte své město
 aneb rozhýbejte své mozkové závity

Díl 22. Významné osobnosti z dějin Kasejovicka - 
Karel Klement von Lilgenau 

Tímto článkem bych chtěl 
vzpomenout na život významné 
osobnosti dějin Blatenska. Zasloužil 
s e  p ř e d e v š í m  o  m o d e r n i z a c i 
lnářského velkostatku, postavení 
lnářské školy, byl významným 
politikem a mecenášem.

Abychom zjistili, jak získal 
lnářský velkostatek, musíme se 
podívat  hlouběji  do historie. 
Předchozí majitel panství Lnáře, 
K l e m e n t  V á c l a v  L i n k e r 

z Lutzenwicku, neměl žádné potomky, a jelikož byl s Karlem 
Theodorem dvakrát spřízněn, odkázal před svou smrtí roku 
1865 velkostatek Lnáře jeho synu Karlu Klementovi, kterému 
v té době bylo pouze 8 let, takže až do roku 1880 vykonával 
poručnictví nad velkostatkem jeho otec Karel Theodor.

Pojďme se teď zastavit a vrátit se ke Karlu Klementovi. 
Karel Klement von Lilgenau, jinak též Karel svobodný pán 
z Lilgenau a na Lnářích, se narodil 4. 1. 1857 v německém 
Řezně. Jeho rodiče byly Karel Theodor von Lilgenau (1818 - 
1881) a Anna Terezie z Árvay (1833 – 1880). Karel Klement 
vystudoval mnichovskou univerzitu a Vysokou školu lesnickou 
ve württemberském Hohenheimu. Vojenskou službu ukončil 
v hodnosti lajtnanta a roku 1880 se konečně ujal rodinného 

majetku.
Karel Klement převzal hospodářství v zanedbaném stavu, 

naštěstí získal do svých služeb odborníky na slovo vzaté, byli to 
správce Josef Matyáš, pro lesní a rybniční správu Theodora 
Mokrého, důchodního komisaře Josefa Riegra a inženýra 
Lamberta Pávka. Roku 1887 odkoupil od Viktora Boos – 
Waldecka statek Starý Smolivec za 170 000 zlatých.

Dne 14. 2. 1888 se Karel Klement oženil s Helenou 
Johannou von Kutschera (1870 – 1947), dcerou dvorního rady 
Jana Františka Theodora Kutschery (1841- 1926) a Klementíny 
Heleny Michaeli von Attems (1845 – 1916). Při příležitosti 
sňatku byl zámek opraven a upraveny interiéry a zahrada. 
Z tohoto manželství vzešlo cekem 5 potomků: Klement Karel 
Wolf (1889 – 1969), Eleonora Anna Klementina (Noru) (1891 – 
1967), Marie Immaculata Klementina (1894 – 1968), Karl Jan 
Wolf (1896 – 1969) a Johanna Františka Helena (1898 – 1978).

Karel Klement byl velmi politicky činný, mezi lety 1892 – 
1895 byl poslancem Českého zemského sněmu a ve dvou 
volebních obdobích 1895 – 1901 a 1901 - 1907 poslancem 
Říšské rady. Působil i na okresní politické scéně v blatenském 
okrese. Roku 1894 byl dokonce jedním ze tří nejvážnějších 
kandidátů na starostu blatenského okresu.

Roku 1898 daroval Karel Klement k 50. výročí vlády 
Františka Josefa I. lnářské obci novou školní budovu, kterou 
projektoval hlavní inženýr velkostatku Lambert Pávek.

Za Karla Klementa velkostatek Lnáře velmi prosperoval, 
vyvážel do celé Evropy nejen ryby, ale i bažanty nebo dřevo.

Roku 1913 oslavili Karel Lilgenau a Helena Kutscherová 
stříbrnou svatbu. Sloužily se za ně mše ve všech osmi 
patronátních kostelech. Na oplátku darovali manželé klášteru 
Bosých Augustiniánů nový kalich a rozdali četné finanční dary.

Katastrofou pro lnářský velkostatek byla první pozemková 
reforma, která byla na velkostatku provedena mezi lety 1923-
24. Původně lnařský velkostatek obhospodařoval pozemky 
o rozloze 6120 ha a po pozemkové reformě přišel o cca 
polovinu lesů, polností a luk.

Poslední lnářský baron Karel Klement z Lilgenau zemřel 
21. 12. 1924. Správu velkostatku převzala vdova Helena von 
Kutscherová s potomky.

Kvíz:
  
       Kdy zemřel Karel Klement von Lilgenau?

a) Před 50 lety
b) před 100 lety
c) před 200 lety

                                                                         Matouš Nikl
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Poslední říjnová sobota byla pro děti prvním dnem 
podzimních prázdnin,  pro dospělé zase začátkem 
prodlouženého víkendu. Byla posledním dnem v letošním roce, 
který se řídil podle letního času. Předpověď počasí slibovala 
doznívající „babí léto“ a plakát ve vývěskách lákal na třetí 
ročník Bezděkovské drakiády. Obloha však byla šedivá, jeden 
velký mrak. Žádné ukázkové počasí, které by lákalo ven. Přesto 
se louka za Sádlíkem začala v odpoledních hodinách hemžit 
dětmi a dospěláky se svými draky. Někteří se marně snažili 
dostat svého dráčka na oblohu, běhali statečně sem a tam 
v mokré trávě. Mezitím se zástupci místních hasičů ujali 
rozdělávání ohně a přípravy lavic a stolů pro naši dílničku a taky 
na občerstvení, za což jim patří velké poděkování. Ujali se toho 
jako vždy na výbornou a brambory pečené v popelu a jablíčka 
byly opět luxusní. Oheň byl pod odborným dohledem. Občas se 
nad louku přihnal závan větru, takže se na oblohu dostal 
nakonec snad každý drak. Ten největší nabral dokonce takovou 
výšku a silný proud větru, že přetrhl strunku a letěl pryč k lesu. 
Snad to bylo tím, že byl ve tvaru vojenského letadla. Jeho 
majitel měl velké štěstí, že drak začal po chvíli klesat a přistál 
u lesa v trávě, jak se na letadlo sluší a patří. V naší venkovní 
dílničce jsme měli pro děti připraveny věci na vyrábění. 
Papírové misky, barevné papíry, tužky, nůžky, podzimem 
zbarvené listy, mrkací oči, … Co z toho bude? Někteří si všimli, 
že se ve větru pohupuje zavěšený lampion. Takový se bude 
hodit na cestu domů, protože dny se teď rychle krátí. Kdo se 
tedy dost nabažil lítání za draky, mohl se dát do vyrábění. Vítr si 
s námi trochu pohrával. Teď bychom ho zrovna tolik 
nepotřebovali, aby nesfoukával dětem papíry ze stolu. Pod 

šikovnýma rukama dětí a jejich pomocníků se začali klubat 
ježci. Nakonec do jejich tlustého bříška dostal každý světýlko. 
Ježci svítili, protože měli bříška plné. Nám ale začalo pěkně 
v břichu kručet. Je čas na zasloužené dobroty z podzimního 
ohníčku. Opečené buřty, jablíčka a ty skvělé brambory, od 
kterých měl kde kdo černé šmouhy na tvářích, rukou, prostě 
všude. Obloha začala pomalu ještě více šednout, draci 
polehávali v trávě, oheň pohasínal, ale ježci krásně svítili jako 
lucerničky. Nastal čas se rozloučit a těšit se na příště. Snad nás 
v tom vítr nenechá.

                                                                     Šulcová Olga

Vítr nás v tom nenechal!

Město Kasejovice pořádá a srdečně zve na
 

Setkání důchodců

v pátek 22. listopadu 2024 od 14 hod. 
v Kulturně společenském centru 

Kasejovice

Těšit se můžete na vystoupení dětí, kapelu 
Malá muzika Nauše Pepíka a bohaté 

občerstvení. 

Krajská chovatelská výstava v Kasejovicích

Tradiční chovatelské výstavy patří v Kasejovicích 
mezi oblíbené akce. Letos si však milovníci drobného 
zvířectva přijdou skutečně na své. Nejenže na ně čeká 
tradiční podzimní výstava holubů, králíků drůbeže a 
exotů o posledním listopadovém víkendu, ale již 18. 
a 19. října mohli v areálu kasejovických chovatelů 
zhlédnout mimořádně také Krajskou chovatelskou 
výstavu králíků, holubů a drůbeže Plzeňského 
a Karlovarského kraje. A že bylo na co koukat! Vždyť 
členové místní organizace patří mezi úspěšné 
chovatele. Napovídalo tomu i hodnocení, kdy 
chovatelé plzeňského okresu, mezi které patří i ti 
kasejovičtí, obsadili první místa tabulky.

 Možnosti prohlédnout si vystavovaná zvířata 
využily i děti z mateřské a základní školy. Mnohé 
z nich sice mají možnost spatřit tato zvířata doma nebo 
na dvorku svých prarodičů, ale většinou to jsou 
„obyčejní“ ušáci nebo slepice. Ale semišové rexíky? 

Nebo slepice s chocholkou? Ty jen tak někdo doma nemá. 

A na závěr ještě jednu zajímavost. Bylo mi potěšením seznámit se s paní Marií 
Králikovou. Jak se říká - nomen omen. Paní Králiková je, mimo jiné, již dlouhá léta 
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Město Kasejovice zve na

Vánoční koncert 
žáků ZUŠ Nepomuk,
 pobočka Kasejovice
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Dýně, dýně, dýně
Dýně, dýně a zase dýně. Dýně všech tvarů, velikostí a barev. Dýně opravdické 

i šité. Tak to vypadalo odpoledne ve středu 30. října v klubovně Kulturně 
společenského centra v Kasejovicích. Řada lidí využila prázdninového volna a přišla 
tvořit. Zábava byla připravená pro všechny, od nejmenších až po nejstarší. Dorazili 
děti, rodiče i prarodiče. Z dýně jsme vytvářeli vázičku, do které jsme pak aranžovali 
suché květiny, různé větvičky či plody. Dýně jsme šili z ponožek a z filcu. A takový 
přední steh byl pro některé, i větší, děti trochu oříšek. A nechybělo ani oblíbené 
vydlabávání a vyřezávání dýně. A protože druhý den byl Halloween, nemohlo chybět 
strašidýlko. Minimálně jedno si z papírového kapesníku vyrobil snad úplně každý. 

Myslím, že Halloweenské dýňování jsme si všichni užili a strávili příjemné 
odpoledne. A urodí-li se dýně, sejdeme se za rok zas. 

                                                                     

                                                                                                  Marie Koutníková

  

Naleštěte si botičky

 a připravte myslivecké kamizolky, 
protože se po delší pauze bude konat

 30. listopadu 2024 od 20 hod.

 v Kulturním domě Kladrubce

 MYSLIVECKÝ BÁL

Abychom mohli uspokojit všechny 
přítomné v BOHATÉ TOMBOLE, myslivci 

už loví zvěř. Na doplnění zvěřinové 
tomboly budou také ryby z Blatné 

a Kláštěra, dárkové poukazy na maso 

a uzeniny z prodejny Rabbit Kasejovice, 
oslovili jsme i další firmy, jako je COOP 
Plzeň, firmu Klaus Timber, školu Oselce, 
která vyrábí hezké věci ze dřeva i železa, 

farmu Oselce, která nám věnuje do 
tomboly brambory a ještě další sponzory. 

K tanci bude hrát kapela VRCHOVANKA

Vstupné: 150 Kč

Už se na vás těší pořadatelé:

Myslivecký spolek Smrčina Životice,

SDH Kladrubce, Dámský klub Životice

Okno jako prolézačka 

Dětská fantazie nezná hranic, a tak kasejovičtí kluci 
vymysleli novou zábavu. Ptáte se jakou? Zamykají se na 
pánském záchodě v přízemí kulturního centra, poté si otevřou 
okno a vyskočí jím ven. Trochu nám to trvalo, než jsme přišli na 
to, proč je pošlapané prkénko. Dokonce jsme chvíli uvažovali, že 
si někdo záchod plete s tureckým. Pak přišla záhada zamčeného 
záchodu. A to už tak nějak bylo jasno. V červnu jsme vyměnili 
rozbité prkénko, byly prázdniny a byl klid. 

Se začátkem nového školního roku si zase někdo vzpomněl na 
předprázdninovou zábavu. Skončilo to opětovně rozbitým 
prkénkem. Tentokrát se podařilo pár účastníků této zábavy lapit. 
Přiznali se k lezení do a z budovy oknem, ale prkénko už údajně 
rozbité bylo. A za nohu jsme je nechytili, tak co?  

Protože kulturní centrum není nedobytná pevnost a slouží 
veřejnosti pro řadu akcí a aktivit není možné, aby bylo neustále 
zamčené. A tak kluci zneužívají otevřené budovy pro svoje kusy. 
Kromě dvou rozbitých prkének, ušpiněné nedávno obílené zdi po 
nich zůstává nepořádek.  Neuvědomují si, ale že kromě toho, že 
ničí cizí majetek, můžou také přijít k úrazu. Okno není zase tak 
nízko. Chtěla bych vidět ty hrdiny, co by dělali, kdyby jejich 
kamarád zůstal ležet pod oknem např. se zlomenou nohou. A co 
rodiče, komu by to dávali za vinu? A ví vůbec, co dělají jejich děti 
odpoledne a večer?

                                                                                                                                          

                                                                                       -rkn- 

Územní studie krajiny

 ORP Nepomuk

Obec s rozšířenou působností Nepomuk pořizuje Územní 
studii krajiny. Cílem studie je vytvořit komplexní dokument 
umožňující řešení problémů krajiny, zejména v nezastavěném 
území. Účelem je vytvořit základní podklad pro zkvalitnění 
plánovací a rozhodovací činnosti v krajině. Důležitým 
podkladem pro zpracování této studie je Evropská úmluva 
o   k r a j i n ě .  
( ), https://www.mzp.cz/cz/umluva_rady_evropy_krajina
která předpokládá spolupráci s veřejností (odborná veřejnost 
a všichni kdo se o krajinu a ochranu přírody zajímají). Chtěli 
bychom Vás tímto požádat o vyplnění krátkého dotazníku, 
který umožní Vaši identifikaci se s územím a obcí, ve které 
trávíte svůj soukromý, oddechový nebo i pracovní čas a je 
proto adresován zejména občanům obcí v ORP Nepomuk. 
Dotazník naleznete na stránkách . www.iri.cz

Zpracovatelem studie je Institut regionálních informací, 
s.r.o., zodpovědnou osobou za zpracování dotazníku je Ing. 
Milada Májska, Ph.D. S případnými dotazy je možno se 
obrátit přímo na zpracovatele telefonicky na čísle +420 731 
494 337 nebo email: .iri@iri.cz
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— Prodám palivo - štípané dříví délky 25, 33, 40-50 cm, 
cena od 880 Kč, odřezky z pily, cena 278 Kč/prm, 
stavební řezivo. Tel: 607 816 548

— Koupím sekačku na vysokou trávu bubnovou nebo 
lištovou Mf či mulčovač, lešení haki, starou Teru Vari 
s valníčkem a nářadím (i rozbitou). Tel: 703 680 317. 

— Prodám elektrickou tříkolku pro seniory, málo 

používaná, kompletní příslušenství. Cena 18000 Kč. 

Tel: 603 581 289.
— Koupím lešení haki 1-3 kostky, lištovou sekačku Mf70 

i v jakémkoliv stavu nebo bubnovou. Škodu Oktavie 2, 
naftovou, Tel: 603 429 372.

— Prodám nové kožené náramky, délka 21 cm, více druhů. 
Cena 100 Kč/ks. Při koupi 3 ks, si můžete vybrat další 
zdarma.  Tel. 603 701 357. Kasejovice

— Prodám palivové dřevo, délka 1 m. Tel: 603 393 517.
— Prodám dětskou postel IKEA, smontovanou, s roštěm, 

zachovalá, bílá barva, rozměr 170x60 cm. Lehká, snadno 
přenositelná. Cena 500 Kč. Tel: 603 701 357. Kasejovice

— Prodám palivové dříví. Tel: 732 844 741. 
— Kapela z Kasejovicka hledá hráče na bicí nástroje. 
      Tel. 777 553 479.
• Prodám 150 m staršího pletiva, výška 2 m, různé dílenské 

nářadí a zařízení. Domluva jistá.                   
      Tel: 605 551 061.
• Prodám Jawa pionýr 21 červené barvy, startuje, jezdí, 

píchlé zadní kolo. Bez TP, cena 18 000 Kč. 
      Tel: 728 564 692.

Inzerce

Nové knihy:
&  Tereza Bartošová: Dceřina kletba
&  Veronika Černucká: Tři kroky od pekla
&  Patricia Gibneyová: Ani slovo 
&  Šárka Hieková: Možná už zítra
&  Táňa Keleová - Vasilková: Olivie 
&  Jenny Lecoat: Hedina válka
&  Susanne Lieder: Astrid Lindgrenová
&  Lenka Sadílková: Tam, kde nejsi
&  Hana Whitton: Vratislav

Výpůjční doba: Po 8-13 hod, Út 12-17 hod.
Tel. 602 429 346, email: knihovna@kasejovice.cz

Informace z kasejovické knihovny

Střední škola a Základní škola Oselce přijme
 na pracoviště Blovice:

Kuchař/ku
Dvousměnný provoz - ranní a odpolední směny

Úvazek: 1,000, tj. 40 hodin týdně
Nástup: od 2.1. 2025, zástup za nemoc 2-3 měsíce

Požadavky: vyučení v oboru 
Plat: dle nařízení vlády č. 341/2017 Sb., o platových 

poměrech zaměstnanců ve veřejných službách 
a správě, ve znění pozdějších předpisů, platová třída 5, 

stupeň 12.

Bližší informace Věra Matoušková, tel. 773 071 715


